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RG.0002.13.2019 

 

 

PROTOKÓŁ Nr XIII/2019 
 

obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 27 września 2019 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie XIII Sesji Rady Gminy Krośnice VIII kadencji i stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

 

XIII zwyczajna Sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy w Krośnicach. Obrady o godz. 13
01 

rozpoczął i Sesji przewodniczył Przewodniczący 

Rady Gminy Krośnice Piotr Morawek.  

Przewodniczący powitał Radnych Rady Gminy Krośnice, Wójta Gminy Andrzeja 

Białego, Skarbnik Gminy Elżbietę Kalityńską, Sekretarza Gminy Adama Głowińskiego, 

Dyrektora Banku Spółdzielczego w Krośnicach Romana Kowalczyka, Sołtysów, 

Przewodniczących Rad Sołeckich, Dyrektorów jednostek organizacyjnych, Prezesa ZUK i 

Radnego Rady Powiatu Milickiego Marcina Ciesielskiego, Radnego Rady Powiatu 

Milickiego Szymona Lwa, zaproszonych gości, mieszkańców, przedstawicieli mediów i 

wszystkich obecnych.  

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 Radnych, co 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 (zał. nr 1, 2 i 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XIII Sesji Rady Gminy Krośnice VIII kadencji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad X, XI i XII Sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwał: 

1) uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności publicznych gimnazjów w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Krośnice, 

2) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych składników 

wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 

Krośnice, 

3) uchwała w sprawie „Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami pozarządowymi w 

roku 2020", 

4) uchwała w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania tytułu „Najlepszego Absolwenta Szkoły 

Podstawowej Gminy Krośnice”, 

5) uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 

rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych, 
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6) uchwała w sprawie ustalenia obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli przedszkoli oraz 

innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze, 

7) uchwała w sprawie zaopiniowania Ewaluacji okresowej za lata 2017-2018 Gminnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Krośnice na lata 2016-2023, 

8) uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/08 Rady Gminy Krośnice z dnia 8 sierpnia 2008 r. 

w sprawie emisji obligacji komunalnych, 

9) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2019 rok, 

10) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2019-2029, 

11) uchwała w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Miliczu na kadencję 2020-2023. 

6. Sprawozdanie Prezesa Zarządu Zakładu Usług Komunalnych w Krośnicach Sp. z o. o. z działalności 

Spółki za 2018 rok.   

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Gminy Krośnice VIII kadencji.  

 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu Radni jednogłośnie zatwierdzili porządek obrad (zał. nr 4). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołów z obrad X, XI i XII Sesji. 

 

Protokoły z obrad: 

 X Sesji (RG.0002.10.2019) z dnia 5 lipca 2019 r., 

 XI Sesji (RG.0002.11.2019) z dnia 29 lipca 2019 r., 

 XII Sesji (RG.0002.12.2019) z dnia 28 sierpnia 2019 r. 

zostały przyjęte większością głosów. 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna 

Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Korzeniowski 
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Ad 4. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (zał. 

nr 5), w którym poinformował m. in. o: 

 

 wyborach nowego Sołtysa w Sołectwie Pierstnica, 

 Konwencie Gmin Powiatu Milickiego, 

 otwarciu wyremontowanej drogi powiatowej w Wąbnicach, 

 spotkaniu z przedstawicielami firmy TAURON dotyczącym dowieszenia lamp na 

istniejących słupach energetycznych, 

 Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych w Krośnicach, 

 posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego Związku OSP w Miliczu, 

 spotkaniu z Komendantem PSP w Miliczu dot. ewentualnego włączenia OSP 

Bukowice do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego, 

 Dolnośląskim Sejmiku Klimatycznym w Urzędzie Miejskim w Miliczu, 

 Rajdzie Rowerowym Śladami Ryszarda Szurkowskiego, 

 Dożynkach Gminno-Parafialnych w Lędzinie, 

 otrzymaniu przez Gminę Krośnice promesy na realizację projektów w ramach 

Odnowy Dolnośląskiej Wsi oraz na utrzymanie urządzeń melioracji wodnych, 

 zakończeniu prac budowlanych przy budowie chaty wiejskiej w Dziewiętlinie, 

 otrzymaniu dofinansowania z WFOŚiGW we Wrocławiu na zakup sprzętu dla 

jednostki OSP w Wierzchowicach, 

 otrzymaniu dofinansowania z MSWiA dla 5 jednostek OSP z Gminy Krośnice, 

 powołaniu Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowań przetargowych dot. 

zadania pn. Usługa operatora polegająca na prowadzeniu lokalu gastronomicznego w 

obiekcie Parku Wodnego „Krośnicka Przystań”, 

 powołaniu Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowań przetargowych dot. 

zadania pn. Podniesienie poziomu bezpieczeństwa w Gminie Krośnice poprzez zakup 

używanego samochodu pożarniczego dla jednostki OSP w Kuźnicy Czeszyckiej, 

 zebraniach wiejskich dot. podziału środków z funduszu sołeckiego na 2020 rok. 

 

Wójt poinformował również o przygotowywaniu dwóch ważnych przetargów - na dostawę 

energii elektrycznej oraz na zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie było pytań. 

 

 

Ad 5. 

Podjęcie uchwał. 

 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 26 września 2019 r.  

 

1) Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności publicznych 

gimnazjów w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Krośnice 
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W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/78/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności publicznych gimnazjów 

w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Krośnice (zał. nr 6). 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

2) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/79/2019 z dnia 

27 września 2019 r. zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków 

i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Krośnice (zał. nr 7). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

3) Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Krośnice z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2020" 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/80/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie „Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2020" (zał. nr 8). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Krzysztof Skrzypczyk 

 

 

4) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania tytułu 

„Najlepszego Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice” 
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W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/81/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania tytułu „Najlepszego 

Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice” (zał. nr 9). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/82/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych (zał. nr 10). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia obowiązkowego wymiaru godzin dla 

nauczycieli przedszkoli oraz innych placówek przedszkolnych pracujących z 

grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/83/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie ustalenia obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

przedszkoli oraz innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i młodsze  (zał. nr 11). 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

7) Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania Ewaluacji okresowej za lata 2017-2018 

Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Krośnice na lata 2016-2023 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/84/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie zaopiniowania Ewaluacji okresowej za lata 2017-2018 
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Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Krośnice na lata 2016-2023 (zał. nr 12). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

8) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/08 Rady Gminy Krośnice z 

dnia 8 sierpnia 2008 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/85/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/08 Rady Gminy Krośnice z dnia 

8 sierpnia 2008 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych (zał. nr 13). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2019 rok 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/86/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2019 rok (zał. nr 14). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

10) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krośnice na lata 2019-2029  
 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/87/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2019-2029 (zał. nr 15). 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

11) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Miliczu na 

kadencję 2020-2023 

 

Radna Anna Rudkiewicz – Przewodnicząca Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników sądów powszechnych odczytała opinię Zespołu na temat kandydatów na ławników 

(zał. nr 16). 

  

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że - zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów 

powszechnych – rady gmin do końca października 2019 roku dokonują wyboru ławników do 

sądów rejonowych i okręgowych na kadencję 2020-2023 w głosowaniu tajnym, w związku z 

czym spośród Radnych należy wybrać 3-osobową Komisję Skrutacyjną.  

 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono kandydatury: 

1) Radnej Doroty Godyli, 

2) Radnego Łukasza Lombarskiego, 

3) Radnego Gracjana Witka, 

którzy wyrazili zgodę na powołanie w skład Komisji. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie zatwierdziła skład Komisji 

Skrutacyjnej. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław 

Jasięga, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, 

Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

 

O godz. 13
30

 Przewodniczący Piotr Morawek ogłosił przerwę w celu ukonstytuowania się 

Komisji Skrutacyjnej oraz przygotowania kart do głosowania. Po wznowieniu obrad o godz. 

13
41

 Komisja Skrutacyjna rozdała Radnym karty do głosowania, a Przewodnicząca Komisji 

Radna Dorota Godyla omówiła zasady głosowania. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że głosowanie odbędzie się w następujący 

sposób: Radni wyczytani z listy obecności przez Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

podejdą za parawan w celu oddania głosu, a następnie wrzucą kartę do głosowania do urny.  

Po wrzuceniu przez ostatniego Radnego karty do urny Przewodniczący Piotr Morawek o 

godz. 13
49

 zarządził przerwę. Po wznowieniu obrad o godz. 14
04 

Przewodnicząca Komisji 

Radna Dorota Godyla odczytała Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników 

głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Miliczu na kadencję 2020-2023 

(zał. nr 17).  
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W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła Uchwałę Nr XIII/88/2019 z dnia 

27 września 2019 r. w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Miliczu na 

kadencję 2020-2023 (zał. nr 18). 

 
Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Andrzej 

Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, 

Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Maria Gradzik 

 

 

Ad 6. 

Sprawozdanie Prezesa Zarządu Zakładu Usług Komunalnych w Krośnicach Sp. z o. o. 

z działalności Spółki za 2018 rok. 

 

Prezes Marcin Ciesielski poinformował, że w celu maksymalnego upublicznienia 

działalności Spółki ZUK sprawozdania będą przedstawiane na sesjach Rady Gminy. 

Sprawozdanie, bilans oraz rachunek zysków i strat są dostępne dla zainteresowanych na 

stronie internetowej Krajowego Rejestru Sądowego, ponieważ Spółka ma ustawowy 

obowiązek ich publikacji.  

Prezes stwierdził, że nie potwierdziły się obawy osób przeciwnych przekształceniu jednostki 

budżetowej w spółkę prawa handlowego, co obrazują przedstawione dokumenty. Ze względu 

na szeroki zakres usług świadczonych na rzecz mieszkańców Spółka dysponuje budżetem w 

wysokości 4 313 690,15 zł, tj. dwukrotnie większym niż w roku 2015. Prezes przypomniał, 

że podstawową działalnością Spółki jest pobór, uzdatnianie i dostarczanie wody oraz odbiór i 

oczyszczanie ścieków, z czego przychody stanowią ok. 54% ogółu przychodów. Spółka 

realizuje również inne zlecenia w zakresie:  

 odbioru ścieków bytowych z bezodpływowych zbiorników na nieczystości płynne – 

podpisano ok. 300 umów, 

 budowy przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych – ok. 50 rocznie, 

 budowy rurociągów przesyłowych i sieci rozdzielczych – modernizacja Stacji 

Uzdatniania Wody w Kuźnicy Czeszyckiej, 

 budowy nowych odcinków sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, 

 kompleksowej obsługi gminnych terenów zielonych – 9-krotne koszenie w ciągu roku 

ok. 50 ha, 

 w ramach letniego i zimowego utrzymania dróg - profilowania i zagęszczania dróg 

gruntowych, w tym również podbudowa z tłucznia pod asfalt, 

 budowy linii oświetlenia drogowego, 

 zarządzania cmentarzami komunalnymi. 

Prezes poinformował, że najważniejszymi grupami ryzyka w prowadzeniu działalności 

Spółki są: niestabilność cenowa w gospodarce energetycznej, niepewność finansowa w 

gospodarce paliwowej, niepewność związana z funkcjonowaniem organu regulacyjnego, 

nieprzewidywalne koszty związane z modernizacją wyeksploatowanych urządzeń 
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wodociągowo-kanalizacyjnych, niepewność związana z długim okresem obowiązywania 

taryf oraz brak wykwalifikowanych pracowników. Wszystko to może w przyszłości 

warunkować prawidłowe funkcjonowanie Spółki oraz wpłynąć na jej sytuację finansową. 

Przykładem może być choćby prognozowany wzrost cen energii elektrycznej, która oprócz 

kosztów osobowych jest jednym z największych kosztów prowadzenia działalności w branży 

wodno-kanalizacyjnej. W roku 2019 według zapewnień rządu, stawki za energię elektryczną 

zostaną zamrożone, niemniej w latach następnych rynek energetyczny może podnieść stawki 

za swoje usługi. Podobna sytuacja dotyczy cen paliw, na stabilność cenową których mają 

wpływ przede wszystkim rynki światowe. Ponadto działalność związana z zaopatrzeniem w 

wodę oraz odbiorem ścieków wiąże się z postępującą degradacją urządzeń wodno-

kanalizacyjnych. Koszty związane z ich wymianą są cyklicznie uwzględniane przy 

projektowaniu opłat taryfowych, jednak ich skalę weryfikuje rzeczywistość. Dodatkowym 

zagrożeniem funkcjonowania gminnej sieci kanalizacyjnej jest niska świadomość społeczna 

związana z korzystaniem ze zbiorczej kanalizacji sanitarnej.  

Stabilność finansowa Spółki w latach przyszłych jest analizowana na bieżąco i w tym celu 

Zgromadzenie Wspólników podejmuje strategiczne decyzje dotyczące zabezpieczenia 

przyszłej działalności Spółki poprzez przeznaczanie wypracowanych zysków na 

podwyższenie kapitału zapasowego Spółki. Jest to najważniejsze działanie, które zabezpieczy 

Spółkę przed ewentualnymi stratami wynikającymi z czynników ryzyka, natomiast kapitał 

zapasowy, który w roku sprawozdawczym 2018 wynosi 315 264,56 zł, stanowi 

zabezpieczenie kontynuacji działalności Spółki. Prezes poinformował, że zysk netto Spółki 

za 2018 rok wyniósł 134 942,83 zł. W 2018 roku zakupiono sprzęt za ok. 80 000,00 zł oraz 

wydatkowano ok. 40 000,00 zł na dodatkowe prace w ramach termomodernizacji siedziby 

Spółki. Prezes omawiając bilans oraz rachunek zysków i strat za 2018 rok podkreślił, że 

Spółka nie ma zobowiązań wymagalnych oraz posiada płynność finansową. Zwrócił również 

uwagę na sumę zapasów magazynowych – ok. 75 tys. zł.  

Radny Krzysztof Skrzypczyk, w kontekście awarii oczyszczalni Czajka w Warszawie i 

zapowiedzianej przez rząd kontroli oczyszczalni w całym kraju, pytał jak ZUK jest 

przygotowany na wypadek podobnej awarii. Prezes Ciesielski poinformował, że Spółka 

została zobowiązana do opracowania w 2020 roku stosownego planu działania oraz wyjaśnił 

na czym polega działanie oczyszczalni ścieków.  

Radna Zofia Adamus podziękowała Prezesowi za regularne wykaszanie przez ZUK 

placów zabaw i boisk na terenie gminy, co znacznie podnosi estetykę sołectw. Prezes 

zaapelował, aby w podziękowaniach zamieszczanych przez sołectwa w prasie pamiętać 

również o pracownikach ZUK, którzy niejednokrotnie w niesprzyjających warunkach 

pogodowych oraz pod presją czasu wykaszają tereny pod imprezy sołeckie. 

 

O godz. 14
58 

Przewodniczący Piotr Morawek ogłosił przerwę, obrady wznowiono o godz. 

15
05

.  

 

 

Ad 7. 

Sprawy różne. 

 

 Radna Zofia Adamus – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i 

Turystyki poinformowała o wnioskach z oceny przygotowania placówek oświatowych 
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Gminy Krośnice do nowego roku szkolnego 2019/2020, dokonanej przez Komisję w dniu 30 

sierpnia 2019 r. 

 Mieszkaniec gminy Pan Rafał S. wnioskował do Przewodniczącego Rady o poprawę 

jakości internetowych transmisji sesji, zwłaszcza w przypadku omawiania uchwał, pytał 

ponadto Wójta Gminy czy niektórych zadań nie można realizować bez udziału funduszu 

sołeckiego. Zwrócił również uwagę Prezesowi Ciesielskiemu, że w sprawie przekształcenia 

ZUK w spółkę nie było konsultacji społecznych oraz pytał czy w związku z problemami 

kadrowymi i szerokim zakresem świadczonych usług ZUK będzie realizował zadania w 

zakresie oświetlenia drogowego. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że z funduszu sołeckiego 

mogą być finansowane wyłącznie zadania własne gminy, a sam fundusz – w kwocie ok. 500 

tys. zł rocznie - jest wydzieloną częścią budżetu gminy. Wójt poinformował także, że bierze 

udział w zebraniach wiejskich dot. przeznaczenia funduszu na kolejny rok aby poznać 

potrzeby i oczekiwania mieszkańców, które przeważnie dotyczą dróg, oświetlenia, 

kanalizacji, świetlic wiejskich. Sołectwa dysponują środkami od kilkunastu do 

kilkudziesięciu tys. zł, zatem mogą partycypować w niektórych inwestycjach, jak np. 

dowieszenie lamp na istniejących słupach. Wójt stwierdził, że mieszkańcy niektórych sołectw 

nie mają długofalowej wizji rozwoju swoich miejscowości z wykorzystaniem funduszu 

sołeckiego, w przeciwieństwie do Sołectwa Luboradów, które konsekwentnie od 2015 roku 

przeznacza większość środków na remont świetlicy wiejskiej, która nie funkcjonuje od 

przeszło 20 lat. Prezes Ciesielski wyjaśnił, że w ZUK nie występują braki kadrowe. Problem 

polega jednak na tym, że ze względu na szeroki zakres wykonywanych prac każdy pracownik 

powinien mieć szereg uprawnień: do obsługi koparko ładowarki, koparki naczyniowej, 

ślusarza, spawacza czy pilarza. Poza tym koszty związane z ewentualnym zwiększeniem 

zatrudnienia przełożyłyby się na wzrost stawek za wodę i ścieki oraz na ceny usług. Przy 

okazji Prezes poinformował, że ZUK wygrał przetarg ogłoszony przez Starostwo Powiatowe 

w Miliczu. Odnośnie oświetlenia drogowego Prezes wyjaśnił, że udział podmiotów 

zewnętrznych w tym zadaniu będzie polegał na usłudze kierownika budowy z odpowiednimi 

uprawnieniami energetycznymi, bowiem zakup usług obcych przez Spółkę jest ograniczany 

do niezbędnego minimum. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że nieprawdziwy jest zarzut Pana 

Rafała S. o braku konsultacji społecznych odnośnie przekształcenia ZUK w spółkę. 

Konsultacje takie były przeprowadzone, a w tych w Krośnicach uczestniczyli nawet 

pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Ścinawie, sceptycznie nastawieni do tego pomysłu. 

Wójt poinformował przy okazji, że ścinawski Zakład Gospodarki Komunalnej również został 

przekształcony w spółkę prawa handlowego, która - w przeciwieństwie do ZUK w 

Krośnicach – rok 2018 zakończyła stratą. Wójt przypomniał także, że przed przekształceniem 

ZUK zlecono zewnętrznej firmie analizę formuły funkcjonowania również Gminnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz Szkolnego Schroniska Młodzieżowego.  

 Mieszkaniec gminy Pan Stanisław K. pytał Radnego Jerzego Chołodeckiego (zarazem 

Sołtysa Sołectwa Krośnice) dlaczego rowy za torami w Krośnicach mają głębokość 2m. 

Mieszkaniec zgłosił ponadto problem z wodą zbierającą się przy uszkodzonym chodniku i 

podmywającą drogę, zarzucając przy tym Radnemu Chołodeckiemu brak zainteresowania się 

tą sprawą. Radny Jerzy  Chołodecki wyjaśnił, że nie jest kompetentny do udzielenia 

odpowiedzi w kwestii głębokości rowów oraz poinformował, że wielokrotnie sygnalizował w 

Urzędzie Gminy podniesiony przez mieszkańca problem z wodą. 

 Mieszkanka gminy Pani Zofia L. pytała o koszt sporządzonego w 2015 roku projektu 

kanalizacji odcinka ul. Kolejowej w Krośnicach za torami, prosząc o udzielenie pisemnej 

odpowiedzi, ponieważ projekt utracił ważność w 2017 roku i obecnie Polskie Koleje 
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Państwowe domagają się nowego projektu celem wydania ewentualnej zgody na 

prowadzenie prac pod torowiskiem. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że aby ubiegać się o 

jakiekolwiek dofinansowanie zewnętrzne gminnych inwestycji należy dysponować 

dokumentacją projektową. Pomimo poniesienia kosztów jej sporządzenia, nieraz niestety nie 

udaje się pozyskać dofinansowania. Wójt poinformował przy okazji, że koszt wykonania 

planowanych trzech odcinków kanalizacji w Bukowicach i w Łazach wyniesie ponad 2,7 mln 

zł i składając wniosek o dofinansowanie gmina musi zaryzykować i wykonać dokumentację 

projektową. Pani Zofia L. pytała również dlaczego - korzystając z remontu linii kolejowej - 

nie zrealizowano przynajmniej odcinka kanalizacji pod torowiskiem, z możliwością 

kontynuacji w latach następnych, w miarę możliwości finansowych. Pani Zofia L. prosiła 

Wójta o wyciągnięcie konsekwencji wobec winnych tej sytuacji. Wójt Andrzej Biały 

przypomniał, że już w 2008 roku podczas realizacji potężnej inwestycji kanalizacyjnej w 

Gminie Krośnice, gdzie dofinansowanie wynosiło 85%, nie uwzględniono niektórych ulic w 

samych Krośnicach. Wójt poinformował, że do tej pory zgłaszają się mieszkańcy (np. z 

Wierzchowic czy z Bukowic), którzy na podstawie zawartej wówczas z gminą umowy 

wpłacili należność za wykonanie przyłącza, którego nie mają do dzisiaj. Gmina rozwiązuje te 

problemy ponosząc koszty rzędu kilkudziesięciu tys. zł. Kierownik Jarosław Krzywiński 

wyjaśnił, że dokumentacja dot. realizacji 15 zadań wodociągowo-kanalizacyjnych była 

zlecona przez poprzedniego Wójta Mirosława Drobinę i jednym z tych zadań była m. in. 

rozbudowa kanalizacji ul. Kolejowej w Krośnicach. Ważność uzgodnień PKP trwa dwa lata, 

czyli krócej niż ważność pozwolenia na budowę. Kierownik poinformował, że koszty nowej 

dokumentacji projektowej na tzw. obszarach zamkniętych (tzn. w jurysdykcji PKP, będących 

białą plamą na mapie – nie mających planu miejscowego) wycenione zostały na 35 tys. zł 

brutto.  

 Mieszkaniec gminy Pan Stanisław K. pytał Radnego Powiatowego Marcina 

Ciesielskiego dlaczego samochody ciężarowe nie mogą się poruszać po wyremontowanej 

drodze we Wszewilkach. Radny zasugerował mieszkańcowi złożenie pisemnego wniosku do 

stosownego organu.  

 Odnosząc się do pytań Pani Zofii L. Wójt Andrzej Biały poinformował, że priorytetem 

jest wodociąg, który mieszkańcy ul. Kolejowej za torami posiadają, natomiast dla ścieków 

jest alternatywa w postaci szamba lub przydomowej oczyszczalni. Obecnie na rozpatrzenie 

czekają wnioski mieszkańców o wydłużenie sieci wodociągowej w związku z nową 

zabudową mieszkaniową, co stanowi koszt ok. 500 tys. zł. Ze względu na zadłużenie gminy 

większe inwestycje muszą być realizowane z udziałem środków zewnętrznych, dlatego Wójt 

nie określił konkretnego terminu skanalizowania odcinka ul. Kolejowej za torami. 

 

 

Ad 8. 

Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Gminy Krośnice VIII kadencji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 16
02

 zamknął  

obrady XIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Krośnice VIII kadencji. 

 

 
  Protokolant                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

     Olga Skomra       Piotr Morawek 


